
  

 

   afikim.alon@gmail.com   3562עלון    3232בפברואר  32ג  “אדר תשפ‘ ב

 אהוד מנור Iדור 

 הדור הבא ישן בחדר הסמוך,

 אני שומע את נשימתו.

 הדור הבא חולם בחדר הסמוך

 וממלמל פחדים מתוך שנתו.

 אני רוצה אליו לגשת

 ולחבק אותו חזק

 -אך מחשבה שניה עוצרת 

 אני טעיתי, הוא יצדק.

 

 דור, דור,

 אל תשבור את חלומך, כמוני.

 דור דור

 אל תמכור את עולמך.

 עיניים פקח

 אך אל תשכח

 כל מה שאתה רוצה עכשיו.

 ידיים שלח

 אך אל תבטח

 באלה הקוראים לשוא.

 עמוד מולי -אל תשתוק 

 על הדור שלי! -אל תסמוך 

 

 הדור הבא מבחין היטב בין טוב לרע

 ולו חוש צדק מפותח מאוד.

 הדור הבא רואה היטב מה שקרה

 ולא שומר את רגשותיו בסוד.

 די כבר, -אני רוצה לומר לו 

 שהעולם מכביד עולו

 -אך מחשבה שניה עוצרת 

 הוא כה טהור, אני כבר לא.

 

 דור, דור,

 אל תשבור את חלומך, כמוני...
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 טור פתיחה
ותרעש הארץ. אנחנו מנסים לשמור על שגרת חיים, אבל בתוך עמנו אנחנו יושבים 

מפגינים בצמח,  -ולא יכולים להתעלם מהנעשה בימים אלו במדינה. חלקנו מעורבים
מי יותר, מי פחות. חלקנו מחזיקים  -בתל אביב, בירושלים, בכיכר הכניסה לקיבוץ 

 בדעות הפוכות ומסכימים עם השינוי במערכת המשפט אותו קידמה הקואליציה. 
אבל אף אחד לא נשאר אדיש, אי אפשר לברוח או להתעלם מהימים הסוערים 

 שעוברים על אזרחי מדינת ישראל.

זה לא סוד, וכל מי שמכיר את ההיסטוריה של אפיקים, יודע שאפיקים תמיד היה קיבוץ מעורב פוליטית לאורך 
 נשאר.“ הניצוץ”השנים, החל מיום היווסדו. אז הזמנים השתנו, דור הולך ודור בא, אבל הגרעין או 

ומה צופן העתיד? לקראת מה אנו צועדים? איך זה ישפיע על הדור הצעיר, על הילדים והנכדים שלנו? על 
קבוצות מיעוט, על המוחלשים בחברה, על זכויות נשים? תחושות של מועקה ודאגה למרקם החברתי העדין 

 שלנו כאזרחים במדינה וכחברים בקהילה קטנה.

נותר לייחל לימים טובים יותר, שתשקוט הארץ, שנראה כולנו את טובת עתיד המדינה ושנחתור לעבר המטרה 
חירות,  -הזו, שנשמור מכל משמר על ערכי היסוד של מגילת העצמאות, עליה מושתת בניינה של מדינת ישראל

 צדק ושלום. ושלא נפסיק להאמין לעולם.

 שבת שלום
 מאיה

חֲלוֹמוֹת,” ל הַׂ חֲקִי עַׂ חֲקִי, שַׂ שַׂ  

ח. חוֹלֵם ש ָֹ  זוּ אֲניִ הַׂ

ם אַאֲמִין, חֲקִי כִי בָֹאָדָֹ  שַׂ

אֲמִין בָֹךְ.  כִי עוֹדֶניִ מַׂ

 כִי עוֹד נַׂפְשִי דְרוֹר שוֹאֶפֶת

פָֹז,-ל א מְכַׂרְתִיהָֹ לְעֵגֶל  

ם,  כִי עוֹד אַאֲמִין גַׂם בָֹאָדָֹ

ז ”.גַׂם בְרוּחוֹ, רוּחַׂ עָֹ  

אֲמִין   שאול טשרניחובסקי Iאֲניִ מַׂ

 קלפי... קלפי!
 בבוקר  0088בשעה  2..2ההצבעה תיפתח ביום ראשון 

 בצהריים 32088בשעה  3.1ותיסגר ביום רביעי 

מצביעים על0 הצעת החלטה החלפת קרקעות ומיקום 

 בעד/נגד  -ס אפיקי ירדן “ביה

 “מקומי“הצעת החלטה והסבר מפורט פורסמו ב
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 ר ועד ההנהלה“דבר יו
 חברות וחברים שלום

בשבועות האחרונים עם כינון הממשלה החדשה אנו חווים, ביתר שאת, את הפערים הקיימים בחברה הישראלית, 
 את המתיחות והמאבקים ורואים את הכוחות הפועלים לשינוי המשטר הדמוקרטי בישראל. 

  "דברים שרציתי לומר":יענקל'ה רוטבליט כתב ויהודה פוליקר הלחין את השיר 

 "יש דברים שרציתי לומר ואינם נענים לי, המילים שבחרתי אינן הטובות מכולן....."

כולנו רוצים להביע דעתנו, שישמעו אותנו ויקשיבו לנו, חלקנו רוצים להשתתף ולקחת חלק  בעשייה, לרובנו חשוב 
 להיות חלק ממשהו ולא תמיד אנו מוצאים את המילים המדויקות והנכונות לכל סיטואציה בה אנו נמצאים.

 "לא בכל הדרכים שרציתי ללכת הלכתי, בדרכים שהלכתי טעיתי ודאי לא פעם אחת...." 

מי שבחר להיות חלק מעשייה, מתהליך, משרות ציבורי יודע כי בכל דרך שהולכים בה, תהליך שעושים או החלטה 
שמקבלים, עלולות לקרות טעויות ואנשים אף עשויים להיפגע. אילוצים אף הם מנת חלקם של מי שמוביל ומנהל 

 ולפעמים אנחנו בוחרים בדרך קצת שונה מהדרך האופטימלית, דרך הפשרה. 

 "אך בכל הדרכים מעולם לא אבדה לי דרכנו, וגם אם לפעמים סערו מסביב הרוחות"

בימים שבהם הרוחות המנשבות לא תמיד מיטיבות עם הכלל, בימים של שינוי שמביא אתו חששות, חשוב 
להמשיך וללכת בדרך, לשמור על תרבות דיבור, לחשוב רגע נוסף לפני שכותבים תגובה או מדברים סרה, לעצור 

 ו...לפעול ברגישות כדי שלא נאבד את הדרך. 

 "ואהבתי אותך והיה לנו טוב, טוב עד גדותינו והיה לנו רע ואהבתי אותך לא פחות"

 וכן, חשוב לא פחות להמשיך לאהוב, גם כשטוב וגם כאשר רע, גם אם קשה ופחות נעים.

 

הושלמה באופן רשמי הקמת האגודה שנקראת "נכסי אפיקים" או כמו שאנו מכנים  7991בקיץ  -עסקים וקהילה
אותה, המגזר העסקי. הפרדת העסקים מהקהילה היתה מהלך שמטרותיו המרכזיות היו הפרדת החיבור בין 

 הקיבוץ לנכסיו, ניהול מקצועי עסקי ללא תלות בשיקולים אחרים וניהול נפרד מהקהילה.

וכך לאורך השנים, המגזר העסקי מתנהל בנפרד, במקצועיות, מתפתח ומצליח ופועל לשיפור המצב הכלכלי 
בתאום, אך והמשקי )תשלומי פנסיה, תשלום חובות עבר, העברות כספים, חלוקת רווחים וכו'( ולצידו מתנהלת 

את כל אלו ניתן להמשיך ולקיים בהרמוניה אך ורק אם נשכיל לשמור על הפרדה ברורה , הקהילה שלנו. בנפרד
  ללא התערבות בניהול המקצועי של העסקים.

ולצורך דיון ערכי הודגש כי אגודת "נכסי אפיקים" הינה  2.5....3באסיפה שהתכנסה לבקשת חברים בתאריך 
אגודה נפרדת ואינה כפופה לאישור כלשהו של אורגן אחר ובפרט לא לאישור אסיפת הקיבוץ. אף על פי שכונסה 

אסיפה זו היא אינה מקנה לה סמכויות שאינן נתונות בידיה. ולכן, בהסכמה, "נכסי אפיקים" נתבקשו לקיים דיון 
 נוסף בנושא ולדווח על החלטתם שהיא בסמכותם הבלעדית כפי שכבר הודגש.

התקיימה אסיפה בנושא חילופי קרקעות וביה"ס אפיקי ירדן.  2.5....2.ביום שני   -קרקעות וביה"ס אפיקי ירדן
ראשית אמליץ למי שמעוניין להרחיב ידיעותיו בנושא זה, לצפות באסיפה בערוץ הקהילתי, לקבל חומר כתוב 

 (. moatza@afikim-k.co.ilבמזכירות ואף לעיין במצגת שהוצגה )יש לכתוב אלי למייל ואשלח 

בקצרה אספר כי סקר שערך משרד החינוך לפני מספר שנים מצא כי מרבית המבנים אינם עמידים בפני רעידות 
אדמה ויש להרוס את חלקם ולבנות חדשים. מכיוון שהמדינה לא משקיעה כסף בבנייה על קרקע שאינה שייכת 

לה, נדרשנו במהלך השנים האחרונות לקבל החלטה על השבת הקרקע למדינה כדי שניתן יהיה לבנות עליה ביה"ס 
 שאישרה בינוי ביה"ס חדש אך ללא השבת הקרקע למדינה(.  272.חדש )בניגוד להחלטת אסיפה משנת 

בשנתיים האחרונות ניסינו למצוא פתרונות שונים שלא יצאו לפעול )לדוגמה הוצאת ביה"ס לשטח צמוד גדר( וכך 
אנו עומדים היום בפני החלטה שמאגדת בתוכה מספר נושאים. במו"מ שניהלנו עם שכנינו מבית זרע הגענו 
להסכמות שעיקרן הם החלפת שטחים חקלאיים לטובת התפתחות קיבוץ אפיקים בעתיד,  הכנסת בית זרע 

כשותפים בפרויקט הסולארי באמצעות החלפת שטחים חקלאיים והסכמתנו להעברת ביה"ס לשטח בקעת כנרות 
 בבית זרע ובניית ביה"ס חדש על ידי המועצה ומשרד החינוך. 

mailto:moatza@afikim-k.co.il
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 לעסקה הכוללת מספר יתרונות מרכזיים: 

 החלפת קרקע תייצר עתודות בנייה לאפיקים בשטח צמוד גדר דבר שכמעט ואינו קיים היום .1

בשטח שיפונה ניתן בשת"פ עם המועצה להגדיל את הפעילות החינוכית הקיימת באפיקים )העשרה, חוגים  .2
 ועוד(. לדוגמה, כיום פועל באפיקים גן תקשורת ומבנה בית המלאכה משמש כמרכז חוגים פעיל ותוסס

 ניתן יהיה לפעול לשימור מבנים כדוגמת בית הטבע ולהסבתו לצרכי הקיבוץ .3

באפיקים(, יאפשר  .7ביה"ס החדש שיבנה בשטח גדול כמו הקיים בבקעת כנרות )כארבעים דונם לעומת  .4
 פיתוח אמיתי, צמיחה, מבנים ראויים ומתקנים חדשים וכפועל יוצא, הטבה בתנאים לילדות ולילדים שלנו

ביה"ס בבקעת כינורות יבנה אל מול שמורת הטבע החדשה שתוכרז בקרוב, על כל המשמעויות שלה הכוללות  .5
 קרבה לירדן, תל עבודיה ועוד

 תנועת רכבים ואוטובוסים תצא לחלוטין מחצר הקיבוץ .6

 אפיקים תוכל לפעול לשינוי התב"ע והסדרת שטחי מבני הציבור ועתודות המגורים באופן מיטבי .7

יחידות מגורים  .3-לאחר החלפת הקרקעות יעמדו לטובת הקיבוץ חלק משטח בית הספר והכלבייה השווה ל .8
ושטח החלפת הקרקעות, צפונית לגן הממשיכים שייצר גם כן עתודת בניה הכרחית לקליטה עתידית השווה 

 יחידות. 02לעד 

"זה לא כל כך נעים לראות גן סגור" שרה יהודית רביץ, אך למען עתיד קיבוץ אפיקים ורווחת ילדיו, זהו הדבר הנכון  
 לעשות ואני קורא מכאן לחברות ולחברים לאשר את המהלך.

במהלך השבועות האחרונים פרסמנו את חוזה העברת הזכויות, קיימנו מספר מפגשי הסבר בהם השתתפו  -שיוך
מספר רב של חברים, אספנו הערות ובקשות לתיקונים, ביצענו התייעצויות עם גורמי מקצוע בתחום השיוך והמיסוי 

והעברנו לוועד ההנהלה שביצע מספר שינויים בחוזה והעיר הערות נוספות לאופן ההתקדמות. בימים אלו אנו 
עורכים את החוזה, מכינים דף הסבר לחברים שיסביר את השינויים שנעשו, ייתן דגש למנוחים המשפטיים הפחות 

 מובנים וכל זה כדי שניתן יהיה להתקדם.

שמלווה  BDOבמועדון עינב, נקיים מפגש עם יועץ המיסוי מחברת  30088בשעה  2.2821..2ביום ראשון הקרוב 
. יועץ המס ייתן הסבר על התחום המורכב ויוקדש כמובן זמן  לשאלות החברים. גם מפגש זה יצולם אותנו בתהליך

 ויועבר בשידור ישיר ולאחר מכן יוקרן בערוץ המקומי. 

לקראת סוף חודש פברואר מסיימות ומסיימים חברות וחברי ועד ההנהלה את הקדנציה שלהם.  -ועד הנהלה
ראשית אני מבקש לומר תודה גדולה לכל מי שבחרה ובחר לקחת חלק בניהול והובלת הקיבוץ בשנים האחרונות. 
לא פעם עמדנו מול מחלוקות ורגעים מורכבים וידענו ביחד להתקדם ולהוביל את אפיקים קדימה. אז שוב תודה 

 לכל אחת ואחד מכם על שיתוף הפעולה, החוכמה ונקודות המבט השונות שהבאתם לתפקיד.

בהמשך העלון מפורסם קול קורא לחברות בוועד ההנהלה וליו"ר אסיפה )וכמו כן מופיעה תשובה לתמי בנושא 
 האחרון(.

 שבת שלום 
 אמיר רומנו

 מפגש הסבר בנושא מיסוי 
 במועדון עינב  30088בשעה  2/.2ביום ראשון 

 עם אמיר כהן, אמיר רומנו 
 ורו"ח אלברט לוי המלווה את השיוך. 

 ציבור החברים מוזמן
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 קול קורא לחברות בוועד הנהלה
במהלך חודש פברואר מסתיימת הקדנציה של חברות וחברי ועד ההנהלה ואנו נערכים לבחירה מחודשת. 

במספר. הזכות לבחור  75-חברות וחברי ועד והיו"ר משלים אותו ל .7ועד הנהלה של אפיקים מונה 
 שנים. 5ולהיבחר לוועד ההנהלה נתונה לחברי אפיקים בלבד והבחירה הינה לתקופה של 

ועד ההנהלה הוא הגוף האמון על ניהול הקיבוץ על פי התקנון, כינוס האסיפה, קביעת ועדות משנה לוועד, 
שלושה -בעלי תפקידים, אישור מורשה חתימה ועוד ועוד. הוועד מתכנס לפי הצורך )בערך אחת לשבועיים

פגישות בשנה( ומקיים את ישיבותיו בימי ראשון אחה"צ. לקראת ישיבות הוועד מתפרסם חומר  2.-73-כ
הכנה והחברים מתבקשים לקרוא אותו ולהתכונן. בנוסף חברי הוועד משתתפים בישיבות של צוותי משנה 

בהתאם להחלטות ולחלוקה הנקבעת ביניהם, אסיפות ופגישות אד הוק בהתאם לצורך )תרבות, חינוך, 
 משקיפים בוועדות שונות ועוד(.

 חברות וחברים המעוניינים להשתתף בבחירות יעבירו את שמם לתא הדואר האלקטרוני:
 moatza@afikim-k.co.il  לתא הדואר שלי במזכירות או לכנרת. כמובן שניתן גם לקבוע פגישה ,

 להרחבת הנושא עם אחד מחברות וחברי הוועד הנוכחיים או איתי.

 

 קול קורא יו"ר אסיפה
ראש. תפקידי יו"ר האסיפה -שנים נדרש/ת יושב 5לניהול קבוע של אסיפת קיבוץ אפיקים ולתקופה של 

הם לפתוח ולנהל את אסיפת הקיבוץ בהתאם לסדר היום שקבע ועד ההנהלה, התקנון והנהלים. כמו כן 
 יו"ר האסיפה מאשר וחותם על פרוטוקול האסיפה.

 דרישות: יושר ואמינות, יכולת עמידה מול קהל סבלנות וממלכתיות. 
 אסיפות בשנה וזמן הכנה לקראת האסיפה עם יו"ר הוועד. 72-בנוסף נדרשת פניות  לכ

 חברות וחברים המעוניינים בתפקיד בבקשה יפנו אלי ישירות.

 בהצלחה
 אמיר רומנו

 

 * התפקידים בהתנדבות.

״דמוקרטיה אינה רק שלטון הרוב, אלא גם שמירה על זכויות הפרט בכלל 

וזכויות המיעוטים בפרט, ובית המשפט הוא המבצר של הדמוקרטיה 

הישראלית. רק הוא לבדו יכול להציב גבולות לשלטון, כל שלטון שהוא, 

 מפני סחרחורת הכוח. 

לכן אין פלא שנשמעים קולות המבקשים לקצץ את כנפיו. זו סכנה לחירויות, 

משום שבית המשפט הוא המוסד היחיד שהאזרח, כל אזרח, יכול לפנות 

 אליו אם הוא חש שנפגעה אחת מחירויותיו.״ 

 מאיר שמגר )מתוך האוטוביוגרפיה שלו ״תם ולא נשלם״(
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 משולחן אגף החינוך
לפני כשבועיים חגגנו את ט"ו בשבט, למרות ביקורה המפתיע של 'ברברה' שגרם לנו לשנות מעט את התכניות. 

 מצורף קטע קצר ורלוונטי אשר מתאים לא רק לט"ו בשבט.
תקומתו של העץ איננה מושרשת בענפים ובעלים ובפירות המפוארים, אלא בשורשיו, שהם מחוזקים במקום אשר 

הרוחות והסערות לא תגענה שמה. הם מתחזקים על מקור מים חיים של התחדשות. העץ איננו דואג בזמן 
שהסערות תופסות אותו, מנענעות אותו כופפות אותו, הוא לא נע ולא זע ממקומו, וכל זמן שהוא לא נעקר ממקומו, 

החליף כוח במאבק. כן הוא האדם. כל זמן  -היה תהיה לו תקומה! ועל כן נמצא שהאילן לא הפסיד כלום, ואדרבא 
שום רוח לא תעקור אותו ממקומו. ונהפוך הוא, הסערות תעוררנה את כח  -שהוא נצמד לשרשיו הרוחניים 

 ההתחדשות.
 רבי שמשון רפאל הירש.

וכפי שנכתב מעלה, כך גם מערכת החינוך שלנו באפיקים כוחה וחוזקה בשורשיה הרוחניים. במסורות החינוכיות, 
בצוות העובדות והעובדים המסור, בעשייה החינוכית הברוכה. מכאן אני רוצה לומר שהסערות שעברו עלינו 

 לאחרונה חיזקו אותנו ועוררו בנו את כח ההתחדשות.
 

שהיא תיכנס לניהול מלא של מערכת הגיל הרך. כזכור, עינב נכנסה לסייע עינב גלסמן בתחילת החודש סיכמנו עם 
 בניהול המערכת באופן חלקי וכעת קיבלה על עצמה את ההובלה והניהול המלא של המערכת. 

אני מזמין את כל מי שמעוניין או נדרש לפנות אל עינב באופן ישר בכל סוגיה ועניין הקשורים למערכת הגיל הרך 
 ואני משוכנע שעינב תדע לתת מענה הולם וראוי לפניות.

 בשם כולנו אני מאחל לעינב הצלחה גדולה.
 

תהליך מערכתי שיחזק את הקשר )ובהמשך את האמון( -כחלק מהשיח של עינב ושלי שב ועלה הצורך לקיים פעילות
בתוך מערכת הגיל הרך ובינה לבין קהילת ההורים. בימים אלו אנחנו מתחילים לעסוק בכך כולל ליווי והדרכה 

 חיצונית. 
 

שעבדה עד לסוף השנה קודמת במערכת הגיל הרך, בחרה לשוב ולעבוד עימנו. בתחילה התכוונה קרן קרן דובדבני 
לשוב כחלק מהצוות, כמטפלת, אולם לאחר חשיבה נוספת והתלבטות קרן בחרה בתיאום עם עינב ועמי לקבל על 

 עצמה את הובלתו של פעוטון 'ארז', אותו הובילה בשנים האחרונות. 
 

בנוגע לאוכל הניתן לבתי הילדים בגיל הרך. הפגישה התקיימה על רן שגיא לפני כחודש קיימנו פגישת תיאום עם 
שביעות רצון בקרב הצוותים ולאחר מפגש שהתקיים עם התזונאית של המערכת. הגענו להבנות טובות עם -רקע אי

רן ובתקופה האחרונה יש שיפור מסויים התאמתו של האוכל המגיע לגנים ולפעוטונים. עדיין יש לאן להתקדם 
 )תמיד( ועינב עוסקת בנושא בצורה שוטפת.

 
'( חשוב להדגיש 5.בימים אלו הולכות ומסתיימות ההרשמות לבתי הילדים )פעוטונים( לשנת תשפ"ד )ספטמבר 

ולוודא שכל ההורים שהדבר רלוונטי אליהם אכן משלימים את הרישום בהתאם להנחיות שהעבירה אליכם עינב 
וזאת על מנת שנוכל לשמור עבורכם את המקום. כפי שכבר ציינו בעבר, יכולת הרישום נפתחה לכל דורש ואנחנו 

מעוניינים לשמור מקומות לחברי ותושבי אפיקים בעדיפות ראשונה ועליונה, ולטובת כך נדרשים לשיתוף הפעולה 
 מצידכם.

 
ניצן שפירא בחודשיים האחרונים קיימנו תהליך חשיבה משותף בנושא הפרבר. התהליך התקיים בהובלה של 

, היועצת החינוכית של החמ"ש, ולקחו בו חלק בנות ובני הנוער והוריהם. בשבוע הקרוב יוצג סיכום של ודליה אונר
הדברים למועצת החינוך וייבחנו הדרכים והמתכונת להתאמה והמשך הפעילות בפרבר בצורה נכונה ומדוייקת לעת 

 הנוכחית.
אין מדריכה או מדריך , לסיים את תפקידה ולכן כרגע סוללצערנו, במקביל לסיום התהליך בחרה מדריכת הפרבר, 

. אנחנו ממשיכים לנסות ולאתר מישהו שיוכל לקחת על עצמו את התפקיד, נכון לכתיבת שורות אלו אין בפרבר
 מועמדות.-מועמדים

, ועימו צוות הורים רחב לסייע בקיום מספר מפגשים ופעילויות לבני חגי ענבריעל מנת לגשר על הפער התנדב 
 הנוער. פעילות זו צפויה להתחיל בקרוב.
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התנדב לסייע ולהוביל את ההכנות של בני ובנות הפרבר לקראת העגלאידע המסורתית של עמק אלון מרימסקי 
 ברחבת בית בנדל בצמח. מוזמנים כולם! 5..1.5הירדן הצפויה להתקיים ביום ג', 

 
 בעוד כחודש יתקיים כנס ארצי של שכבות י"א בתנועה הקיבוצית.

כנס י"א אשר מתקיים מדי שנה בנגב, בקיבוץ רביבים מהווה את 'יריית הפתיחה' בכל הקשור לתהליך החשיפה 
 של הנוער לנושא יציאה לשנת שירות ושירות משמעותי בצבא.
שבת(, מפגיש את הנוער עם שאלות -שישי-הכנס, שמתקיים במשך שלושה ימים במהלך סופשבוע )חמישי

מהותיות כגון תרומה לחברה, עשייה חברתית ועוד ומציג בפניהם מגוון רחב של עשייה ופעילויות העומדות 
 עבורם לאחר סיום הלימודים בסוף י"ב.

גם הפעם תצא חבורה נכבדת של בנות ובני נוער מאפיקים ועימם מספר בני נוער מיישובים נוספים בעמק. את 
 אשר נרתמה למשימה לאור היעדרו של מדריך קבוע לפרבר.זיו לוריא הקבוצה תלווה 

 
 בימים אלו הולכות ונשלמות ההכנות לקראת חגיגות הפורים.

 בני ובנות הפרבר עסוקים בהכנות לאירוע העגלאידע המסורתי.
ועם הרבה עבודה של בני ובנות מרכזון עוז קול בימים אלו הולך ונבנה בחמ"ש "המבוך" המסורתי בניצוחו של 

 ח'.-ז'
 בגנים ובפעוטונים, כמו גם בחמ"ש, הולכות ונשלמות התכניות לקראת ימי החופשה.

על מנת למנוע הישנות האירועים ממסיבת פורים האחרונה של הקיבוץ )כניסה בלתי מבוקרת של בני הנוער, 
 ונסכם הנושא.פלס -נורית גתמכלל העמק( אני אפגש בנושא עם 

 
 שבת שלום

 אמנון אביגדור.
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 בית אשלים מהחודש האחרון חדשות
בית אשלים הוא בית משפחתי עבור הקשישים שלנו אשר הגיעו לשלב בו הם מתקשים לקבל טיפול מיטבי בבית, 

 לתפקד באופן עצמאי, וזקוקים לטיפול רפואי וסיעודי הכולל השגחה ועזרה בפעולות היום יום.

ממשיכות ביד רמה להוביל את התעסוקה ואת פעילויות הפנאי הכוללות ציון חגים, ימי דפנה הירש וסמדר ליש 
הולדת, משחקי חשיבה, הרצאות, עבודות יד, אקטואליה, התעמלות, תנועה, מוסיקה, שירה בציבור, פעילות עם 

 בעלי חיים, מופעי נגינה ועוד...

מנהלת את המטבח ביד רמה ומפנקת את הדיירים בתפריט עשיר ומאוזן בהתאם לצרכים מרסלה לזר שלזינגר 
 תזונתיים והעדפות של כל אחד תוך שימוש במצרכים טריים וטעימים עם מגוון עשיר.

הצוות הרב מקצועי )הרופאה, האחיות, הפיזיותרפיסטיות, המטפלים, המתנדבים( ממשיכים במסירות ומתוך 
 תחושת שליחות בעבודה המאתגרת. 

שנים עם תואר ראשון בסיעוד  72! אייל אחות מזה אייל ברניב עזריהנברך את האחות האחראית החדשה שלנו, 
שנים אחות  2והכשרה מתקדמת באונקולוגיה. בעלת ניסיון בהובלת צוות וריכוז טיפול בחולים מורכבים, מתוכם 

שנים בהם הייתה אחות הוספיס בית וטיפלה בחולים  5שנים כאחות קהילה ועוד  3תל השומר, -בבית חולים שיבא
בסוף חייהם. אייל נכנסה לתפקיד בתחילת פברואר. המקצועיות, האמפתיה והתקשורת הטובה עם הדיירים ועם 

 המשפחות כבר ניכרת ומרגישים ברוח השינוי המרעננת. 

שהבית שלנו מצרפת קצת תמונות מהנעשה בט"ו בשבט ומנצלת את ההזדמנות להזכיר לכל החברים והתושבים 
. אפשר להגיע לבקר בכל עת, אפשר להתנדב וגם לעבוד בבית אשלים. כמו כן, במידה ומישהו הוא בית פתוח

מהוריכם או בני משפחה אחרים הגיעו לשלב שבית אשלים שלנו יכול לתת עבורו מענה מתאים, אנחנו פה, לתת 
 מענה כוללני הוליסטי עם מחירים מסובסדים לחברים. 

 אולה זק, מנהלת בית אשלים. 
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 32-32/2/2821תוצאות ההצבעה בקלפי מתאריך 
 2.2 -סה"כ מצביעים 

 אישור חידוש ביטוח בריאות קבוצתי    

 72 -נגד   .3. -בעד

 אגודת המים בעמק הירדן אגודה שיתופית חקלאית בע"מ 
 7375.22המועצה האזורית עמק הירדן  

 20-0137100, פקס.  20-0110111טל. 
 2.5.פברואר, 

79-.2.5 
 

 באגודת המים של עמק הירדן מציעים להיערך לכל צרה.
 רעידות האדמה שפקדו את אזורנו מהוות תזכורת לחשיבות היערכות לשעת חירום.

 אגודת המים מבקשת להציע לציבור להיערך לשעת חירום ולהפסקה באספקת מים כתוצאה
 מרעידת אדמה (או כל אירוע משברי גדול אחר(.

 אנו נערכים לתת מענה בחירום. יחד עם המועצה האזורית, חברת מקורות ורשות המים
 נערכים לטיפול באירועי פגיעה במערכות המים והביוב, כולל חלוקת מים לתושבים באמצעות

 פריסת תחנות חלוקת מים בישובים, וזאת עד להשבת המערכת לתפקוד תקין.
 

 למרות זאת אנו מבקשים להציע מספר המלצות לכל משפחה.
 ערכת מים וסניטציה: על מנת לשפר את המוכנות האזרחית וכמענה מידי, -היערכות התושב 

 אנו ממליצים לכל בית אב להחזיק בבית ערכת מים וסניטציה הכוללת:

 מספר הנפשות בבית )צריכת מים לשלושה ימים(. Xליטר מים לנפש  .7 •
 מים אלו מיועדים לשתייה ולבישול.

 * מי ברז יש לרענן אחת לשלושה חודשים, מים מינרלים יש לרענן לפי תאריך התפוגה. 
 * מומלץ להניח את הבקבוקים על הרצפה למניעת נפילה במקרה של רעידת אדמה.

 מיועד לשמירה על היגיינה אישית ולחסוך במי שתייה. -בקטריאלי -* מגבונים לחים או ג'ל אנטי

 מיועד למנוע צורך בשטיפת כלים ולהיגיינה אישית.  -פעמיים ומגבות נייר -כלים חד •

מיועדות לשמירה על ניקיון הסביבה, מניעת מפגעים תברואתיים ולצרכים  -שקיות לאיסוף פסולת וסניטציה  •
 סניטריים. 

 שקיות לצרכים סניטריים ניתן לרכוש באתרים מתמחים באינטרנט. •
 

 לשמור על הערכה בממ"ד, במקום מוצל קריר, קבוע ונגיש.
 אנו מזכירים כי מדובר בהיערכות בלבד, ואנו כולנו תקווה כי לא נידרש לעשות שימוש במים אלו.

 
 בברכת ימים בטוחים והמשך גשמי הברכה,

 רון יצחקי
 מנכ"ל אגודת המים
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 מה חדש בנוי אפיקים
כמו שאפשר לראות, האביב בפתח, אחרי חורף קצר ביותר. הכל פורח, שמחה בלב, אלו ימים יפים למי שמסתובב 

 ברחבי הקיבוץ.

אנחנו מסיימים חורף קצר, חם יחסית וללא כמות משקעים גדולה, מה שאיפשר לנו להמשיך להתמקד בגיזומי 
עצים, שם אנחנו עושים כל הזמן עבודה מעגלית שלא מסתיימת. כל זאת על מנת שלא ניתפס לא מוכנים, זה בעצם 

 קריסת ענף או קריסת עץ, לא עלינו )תרתי משמע(. -הדבר שאנחנו הכי חוששים ממנו 

חוץ ממזג האויר הנוח שאיפשר לנו להמשיך לעבוד כמעט כשגרה, החלטנו, החל משנה זו, להתרכז בעיקר בשטחים 
הציבוריים. זה שחרר לנו זמן ואנרגיות להתמקד בחירמוש העשבייה, גיזומי שיחיות, תחזוקה שוטפת וניקיונות 

בפינות המיחזור, ועוד. צעד זה נתן לנו באמת הרבה זמן ואנרגיה להתמקד ולעשות כהלכה את הטיפול בחצר 
 הקיבוץ ובשטחים הציבוריים. 

כלי תפעולי חדיש יותר, חזק יותר ויעיל יותר. ייעוד  הכלי בגן נוי:  -בנוסף לכך, התווספו לנו שני פריטים חדשים
הרמת גזם מהירה ויעילה, חפירת פיצוצים בהשקייה, יישור אדמה וסתימת בורות, ריסוס מכני יעיל בהיקפים 

 גדולים וכמו כן כיסוח שטחים גדולים. 
הכלי משותף לנוי ולבינוי ותשתיות, וזה המקום להגיד תודה גדולה לאיציק כהן שזיהה את הפוטנציאל ודאג שכלי 
כזה סוף סוף יגיע לאפיקים. וכמובן על שיתוף הפעולה והחלוקה הנוחה בשימוש בכלי התפעולי ביחד עם אגף בינוי 

 ותשתיות.
בנוסף לזה קנינו עגלה קומפקטית יותר, בעלת סרן אחד, שנוחה לשימוש ולתפעול. העגלה חוסכת לנו זמן יקר בכל 

התמרון במדרכות הקיבוץ. לא מעט פנו אלי והתעניינו אם העגלה לא קטנה מידי, אז התשובה היא: לא! היא 
בדיוק מה שתכננו. אנחנו כן מוסיפים עוד חיבורים לקירות העגלה שיודעים להתפרק ואז מתקבל אפקט העמסה 

לגובה בימים בהם יש עומס בפינוי הגזם, במחשבה להוזיל משמעותית את ימי הגיזום המקצועי ע"י פינוי עצמי 
 ליום גיזום.₪  0,222חיסכון של בערך  -שלנו

אוטוטו אנחנו נכנסים לתקופת ההשקיה ובהזדמנות הזאת אני מאוד רוצה להודות למוטי קומרוב, שעל בסיס יומי 
 עוזר לנו לנטר את בעיות ההשקייה בנוי וכך אנו פותרים את הבעיה מיידית. 

 אש"ח. 32קוב שהם בערך  3,222לא השקינו השנה פחות, אבל עדיין הצלחנו לחסוך סדר גודל של 

ובהזדמנות זו אני רוצה גם להודות למיכאל בר חושן שסיים לעבוד אצלנו תקופה ארוכה, אמנם לא במשרה מלאה. 
מיכאל דאג וניקה את החצר, באכפתיות רבה. אנחנו מאחלים לו הצלחה גדולה במסלול שהוא בחר והצטרף 

 לאיגוד הטריאתלון של ישראל במשרה מלאה. אתה עושה לנו כבוד וגאווה גדולה!

אני מקווה שעונת החורף עוד לא אמרה את המילה האחרונה ושנזכה לעוד מנה יפה של גשם. בינתיים תהנו 
 מהפריחות שמסביבכם.

אל תתקרבו, אל תיבהלו ואל תקראו  ותזכורת אחרונה: נתקלתם בנחיל דבורים או בכוורת דבורים פעילה?
 למדביר! נא להתקשר אלי ואני אגיע מיידית לטפל.

 יואש שדה
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 משולחן משרד תכנון
בחודש שעבר נערכו מפגשים בעמק הירדן עם המועצה האזורית וחברה חיצונית להכנת תוכנית מתאר לקיבוצי 

 עמק הירדן. המפגש הציבורי התקיים במבנה יד לבנים והשתתפו בו כל קיבוצי עמק הירדן.
מטרת המפגש היתה לבחון יחד את הנושאים השונים בהם עוסקת תוכנית המתאר ולגבש תמונת עתיד רצויה 

 לפיתוח עתידי של עמק הירדן.
הבסיס הוא סוגיות וצרכים שהועלו על ידי התושבים בכלל ואחר כך נעשתה פגישה לכל קיבוץ בנפרד שבו הועלו 

 הצרכים והקשיים שיש בקיבוצים.
 

 הנושאים שהועלו בפגישה של אפיקים:
 לאפיקים אין שטחי התרחבות עתידיים. -
 מצוקת חניות קשה בשטח המגורים ובשטח העסקי. -
 בעיית נסיעת הקלבקרים והאופניים החשמליות על מדרכות הקיבוץ. -
 בעיית ההנגשה לבתי חברים שיש בהם מדרגות. -
 תכנון מתחמים לטעינת רכבים חשמלים. -
מבני ציבור שרובם ישנים ובמצב רע ובהתאם לתחזית האוכלוסיה בעשור הקרוב מבנים אלו ידרשו שיפוצים  -

 )מבני חינוך, בלתי פורמאלי וגיל הרך, מועדון לחבר, בית כנסת וכו..(.
 

כרגע אפיקים נמצאת לפני הכנת תב"ע )תוכנית בינוי עירונית( חדשה שמתכננת את פני הקיבוץ לפי צרכיו כל כמה 
 שנים.

בתב"ע החדשה התכנון יתבצע במתכונת רחבה של בעלי תפקיד ונציגי ציבור שיביעו את דעתם וניסיונם כדי שנכין 
 את התוכנית הטובה היותר.

 חלק מהתכנון יעסוק בתיקונים ומסקנות מתוכניות העבר ופתרון הרחבת הישוב.
 

 כמה חידושים...

מבנה הכלבו נצבע מחדש )העבודות עדין לא הסתיימו( החלונות עדיין לא נצבעו אבל הקירות נצבעו, ההצללה  •
 בכניסה הוחלפה לחדשה, מנועי המקררים הוחלפו לחדשים והורדו מהקיר החיצוני, המרזבים תוקנו ונצבעו...

מי שזוכר בסוף המבנה ישנו חלון היסטורי של חלוקת העיתונים שיצבע מחדש ויישאר למזכרת עם שלט על 
 סיפור המקום כדי שדור ההמשך יכיר סיפורים מהעבר של הקיבוץ.

ן עם הקהילה וביעוץ של המועצה לשימור אתרים בנושא “פרויקט זה הוא שיתוף פעולה נהדר של ענף הנדל
 חשיבות השימור והכבוד למבני ציבור בקיבוץ.

 

בית החולים לילדים הישן סוף כל סוף הורד ונתגלה לנו נוף חדש...מבנה זה ירד בזכות עקשנותו של  -93מבנה  •
אישור להריסה עקב מצב בינוי לא בטיחותי, אבל בגלל ערעור של חברי קיבוץ  275.איציק! המבנה קיבל בשנת 

ההריסה עוכבה. חשוב להגיד שאנחנו בעד שימור ההיסטוריה, אבל במקרה של מבנה זה עלות השימור הייתה 
 כל כך יקרה עקב מצב קשה ולא בטיחותי של המבנה.

 

בקרוב נתקין כמה שלטים שמעודדים נסיעה איטית לאורך כביש המערכת. אנו מצפים לשיתוף פעולה ממכם  •
 לשמירה על בטחון החברים ונסיעה איטית ורגועה על כביש המערכת.

 

ר( לטיפול בגן הממשיכים. פרויקט שאמור להנגיש “אנו מתחרים על פרויקט לקבלת תקציב )תב -פרויקט חדש •
את תא שטח ירוק זה שכולל בנית מדרכה לכל אורך השטח, בניית תאורת שבילים לאווירה, שתילת שיחים 

לתחימה של הגן, שתילת עצים חדשים וניקוי/השלדה של העצים הוותיקים, התקנת ברזיה, טיפול בבריכת דגים 
והוספת ריהוט גן כגון ספסלים ושולחנות. פרויקט זה יכול לעזור לנו להפוך את גן הממשיכים לגן ירוק בטבע 
שכייף לבלות בו שכולל הנגשה לכל הגילאים. גן זה יהיה תחום בגדר טבעית, דבר שיגן מפני תנועת רכבים. גן 

הממשיכים יוכל לארח אותנו בחגים ובאירועי קיבוץ, הוא שלנו ובשבילנו... רק נשאר לקוות שנצליח לזכות 
 בפרויקט זה.

 

שנים, כשהעלו בפני את האפשרות שאפיקי ירדן לא יהיה באפיקים, הייתי מזועזעת  0-3לפני בית ספר אפיקי ירדן 
ואמרתי שאני אלחם בכל הכוח שהוא יישאר באפיקים. עם השנים, בתפקידי כמרכזת ועדת תכנון, אני מבינה את 

 גודל המורכבות, הקושי והמחיר הגדול שנשלם אם נשאיר את בית הספר בתוך שטח אפיקים.
שטח הבית ספר הינו מובלעת במרכז אפיקים, מובלעת שנצטרך להחזיר למינהל אם נחליט להשאיר אותו כאן. 
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 0202מקום של כבוד בפסטיבל כנרת לסרטי טבע ומסע 
במסגרת פסטיבל כנרת לסרטי טבע תיערך מחווה 

 למשה אלפרט ויצירתו
יוקרן סרט הטבע  77:52בשעה  2.5. 0.5.ביום שישי 

החדש "וביום השישי" בליווי חי של התזמורת 
 הסימפונית ירושלים )על הבמה( בבית גבריאל. 

יוקרן הסרט "ארץ  71:52באותו היום בשעה 
בראשית" ולאחריו שיחה של דביר בנדק וירון לונדון 

 עם משה אלפרט על יצירתו.
הקונצרט יתקיים במסגרת אירוע הפתיחה של 

 פסטיבל סרטי טבע ומסע ע"ש מוטי קירשנבאום.
קונצרט שהוא חוויה -הטבע הישראלי מככב בסרט

בואו לצפות בחיות ובצמחי  מיוחדת במינה!
בליווי חי של  מעולם, כפי שלא ראיתם  ישראל

 התזמורת הסימפונית ירושלים
 
 

 0 "מסע בזמן" בעקבות ליאור ייני2821מופע נעילה פסטיבל כנרת לסרטי טבע ומסע 
 בית גבריאל  79:22בשעה  2.5.מרץ  0.ביום ראשון, 

מסע קצר בזמן אל ילדותו של ליאור   "לאן נעלם שפיץ )ליאור ייני(" מפגש תרבותי, קולנועי ומוסיקלי עם הסרט 
 …ואל ילדותינו

 (7990)זוכה פרס הדוקו לסרטי סטודנטים 
עם הרכב " liilשיחה עם יוצר הסרט הראל סלוצקי ומקבץ משיריו של  ליאור ייני לאורך התחנות בחייו שילוו "

 מוסיקלי יחודי ועיבודים מפתיעים לשיריו.
 שחקן עם קול נדיר ויחודי, שנולד באפיקים שבעמק והפך תבנית נוף מולדת.-בואו לעשות כבוד לזמר

 במאי ושירה -הראל סלוצקי 
 נועה אקסינר -שירה 

 גיטרה -עידן אמסלם 
 קלידים והקשה -עמית ברקן 

 
 הזמנת כרטיסים באתר בית גבריאל < פסטיבל כנרת לסרטי טבע ומסע

מובלעת זו לא תהיה יותר חלק מהקיבוץ, עם כל המשמעות של גדר סגורה ושערים נעולים תמידית. לתת למינהל 
חלקה במרכז הקיבוץ שלא תחזור אלינו זה מחיר יקר בשביל זיכרון נוסטלגי שיש לנו בראש כשאנחנו חושבים על 

מורות בלבד נשארו  5בית ספר באפיקים. אפיקי ירדן בשנים האחרונות הוא לא הבית ספר שאנחנו זוכרים... 
מאפיקים וגם הן ייצאו בעוד כמה שנים לפנסיה, גם המנהלת וההנהלה כבר לא מאפיקים ולאט לאט אפשר לראות 

 את ההתרחקות של בית הספר מהאווירה שאנחנו חווינו ומהחיבור שתמיד היה בין בית הספר לקהילה.
עם כל הצער שלי, בתור אמא לילדים באפיקי ירדן, ובתור ילדה שהתחנכה פה, אני נמצאת בתהליך של פרידה 

בית ספר שיהיה עמיד בפני “, מהניילון”מהזיכרונות הטובים שיש לי ומבינה שילדי אפיקים זקוקים לבית ספר חדש 
רעידות אדמה ומתאים לצרכים של ילדים מהדור החדש. הם זקוקים לכיתות עדכניות ולא מיושנות ואת זה הם 

 יקבלו במקום החדש שהמועצה תבנה לילדינו בבקעת כנרות.
 

 שבת שלום
‘אורית דומוביץ  

https://betgabriel.smarticket.co.il/%D7%9E%D7%95%D7%A4%D7%A2_%D7%A0%D7%A2%D7%99%D7%9C%D7%94_%D7%A4%D7%A1%D7%98%D7%99%D7%91%D7%9C_%D7%9B%D7%A0%D7%A8%D7%AA_%D7%9C%D7%A1%D7%A8%D7%98%D7%99_%D7%98%D7%91%D7%A2_%D7%95%D7%9E%D7%A1%D7%A2_2023____%D7%9E%D7%A1%D7%A2_%D7
https://betgabriel.smarticket.co.il/%D7%9E%D7%95%D7%A4%D7%A2_%D7%A0%D7%A2%D7%99%D7%9C%D7%94_%D7%A4%D7%A1%D7%98%D7%99%D7%91%D7%9C_%D7%9B%D7%A0%D7%A8%D7%AA_%D7%9C%D7%A1%D7%A8%D7%98%D7%99_%D7%98%D7%91%D7%A2_%D7%95%D7%9E%D7%A1%D7%A2_2023____%D7%9E%D7%A1%D7%A2_%D7
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 פ)נ(ינת התרבות          
)כמו  מסיבה לפנים!!!אז את ליל הסילבסטר פספסנו, אבל בעזרת עוז קול וזיו לוריא הרמנו 

שאומרים(. מסיבת קיבוץ אמיתית לכל שכבות הגיל והכל התנהל בצורה מופתית וכפיילוט לפורים 
 שיבוא עלינו לטובה...

את המתנדבים הרבים שעזרו במהלך הערב ולאחריו )בניקיון( שנתנו  מאודחייבת לציין לטובה 
 הרגשה של קהילה שאכפת לה, ממש כמו פעם.

במספר! נהנינו  2-משעות הבוקר המאוחרות ברחבת האמפי, זו הפעם ה ..71התקיים ביום שישי  -שישי נשי
 מדוכני מכירה יד שנייה לנשים שבאו למפגש חברות, להתחדש בבגד, בתכשיט או בצעיף. מפיקה: כנרת לוכטר. 

בהדרכתו של צפריר פינסקי. המשתתפים נהנו  ..72טיול אופניים לזכרו של יהודל'ה ליש יצא בשבת  -ט"ו בשבט
 ממזג אויר מושלם וטיול מהנה.

 זאת ההזדמנות להודות לצפריר שבכל שנה דואג להוציא לפועל את המסורת הזאת.

. 03-20להקת המחול של דורית פורת שמורכבת מנשים בגילאי  -טאטא זזהאירחנו את המופע של להקת  ..72בשבת 
 איש גדשו את אולם המופעים ונהנו מאוד. כפיים לרקדניות ולדורית! 522-כ

 מפיקות: הדר אופין, נורית פלס. 1.1.2821מסיבת פורים ביום שישי  -פורים
בהרשמה מוקדמת )פרטים יפורסמו במדיות השונות בהמשך(. הכניסה מגיל  אך ורקרכישת כרטיסי הכניסה תהיה 

 על פי חוק. 72
+ נוצצת במועדון עינב, בהפקת אורלי אולמן, איריס לופטין, 32פותחים את החג עם מסיבת פורים  -יום חמישי 2.1

 רחל זהרהרי, נורית פלס. פרטים יתפרסמו במדיות השונות.

צוות החג כבר נפגש השבוע לתאם ולהתקדם, בקרוב יתפרסמו חזרות למקהלה. זאת ההזדמנות לפתוח  -פסח
מי שרוצה להצטרף ולשיר ביחד את שירי ליל הסדר המיוחדים שלנו, בניצוחו של  -ולהרחיב את שורות המקהלה

 מחכים לכן ולכם. -מוריס בבני

 זה כבר ממש כאן.  -כן...זה נראה כל כל כך רחוק, אבל בשביל התרבות -יום העצמאות
 נבנה צוות משובח להפקת טקס יום העצמאות לפחות כמו בשנים עברו, עדכונים יגיעו כמובן בהמשך. -אז

 פנו אלי בהקדם. -ייצא מכרז מסודר כמו בשנים הקודמות, אם יש מי שמעוניין -מגרש יום העצמאות

 ובנימה קצת אחרת...
 אני נענית בשלילה, לצערי. -הרבה אנשים פונים אלי בבקשות לעשות אירועי תרבות שונים. לרובם

שנים )כן. זה אמיתי( כאשר  72-התקציב אשר עומד לרשות התרבות נשאר עומד ויציב על אותו מספר כבר למעלה מ
 מחירי השוק עולים ועולים, לכן גם התרבות נדרשת לקיצוצים. 

 כולנו משתדלים שהמצב ישפיע על התרבות כמה שפחות, אבל זה מה שיש ועם זה צריך לעבוד.
בכוחות משותפים ומקומיים, בהתגייסות והצטרפות לצוותי החגים נוכל להמשיך לשמור על התרבות המפוארת 

 שלנו "כמו לפני שנות אלף בקיבוץ".

 נורית
 וצוות התרבות. 

 שלום וברכה 2821ו בשבט, “לכל בוגרי טיול ט
שמחתי להובילכם באחד ממסלולי הרכיבה היפים בחצר 

 של קיבוצנו. האחורית
בשבת זו, גם מזג האוויר האיר לנו פנים )תרתי משמע(. השמש 

 זרחה, לא קרה מדי ולא חמה מדי.
הנוף נצבע בירוק, לפני שבקרוב הוא הופך חום וצהוב )בתקווה שלא 

 יהפוך לשחור!(.
כך נוכל לחזור ולהנות מכל  -כדרכי, ערכתי מצגת לסיכום האירוע 

 היופי שוב ושוב..
 info.afikim.org.ilהמצגת עלתה לאתר האינטרנט של אפיקים 

 צפריר.  להנאתכם,
 אפילו יפה יותר! -נ.ב. להתראות בשנה הבאה במסלול שלטעמי 
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 0200מהארכיון: מאירועי אפיקים בשנת 

 2822ינואר 
 ₪. 222,222אושרה תכנית ההשקעות לענפים השונים בקהילה. גובה התקציב:  •
 ...2.פרסום קול קורא: אחראי לבריכת השחייה לעונת הרחצה  •
 .5:50.בסולם ריכטר בשעה  5.1הורגשה רעידת אדמה בעוצמה  •
 דיון חוזר, והצעות חברים. –ישיבת ועדים משותפת בנושא: תכנית רב שנתית והקצאת כספים  •
הותקנו שלטי תיעוד על הקיר הצפוני של הבית הלבן ועל הקיר המזרחי של בית מולה. ביוזמת תכנון אפיקים  •

 ובשיתוף פעולה עם הארכיון.
 משאית שלג באפיקים בגן הממשיכים ביוזמת תרבות אפיקים. •
 פתיחת תערוכת ציורים של מיכאל מולוצ'קובצקי בגלריה ליאו רוט. •
 עליית מחירים במכבסה. •
אסיפת קיבוץ בנושא תוכנית רב שנתית וחלוקת כספי אפימילק. הובאו חלופות מעודכנות. האסיפה אישרה את  •

 ההצעות, הועבר להצבעה בקלפי.
 חביבה פינסקי סיימה עשרות שנות עבודה במרפאת השיניים. •
 אסנת בר סיימה שנים רבות של כתיבת ההספדים לחברי אפיקים שהלכו לעולמם. מחליפה אותה עידן הלמן. •
 נס נכנסה לנהל את מערכת הגיל הרך.-נועה חן מהישוב חד •
 .52.-ל 9..הוחלף קו מים קרים בשכ' דיזנגוף בין בתים  •
 .7בעזרת המועצה האזורית נחפרו בורות חילחול באזור בית אילה, הדרך לאולם המופעים ובית  •
 התחילו בהסדרת מסתורים ומחסות של כבלי התקשורת בחצר. •
 הוספו עמודי תאורה בין שכונת הנוער לכיוון גן הממשיכים. •
 נחתם החוזה עם קבלן הביצוע בשכונת גן בית. •
 2:0.קבוצת הכדורמים "לביאות העמק" הגיעו למקום השני בגמר גביע המדינה מול יוקנעם. תוצאת סיום:  •
החדרים האחרונים שפעלו בקומה השנייה של בניין המתפרות הועברו להשכרות  .נסגרה סופית מתפרת אפיקים,  •

 )משרדי עו"ד דקל מנחמי(.
 

 2822פברואר 
 מתנגדים. 97תומכים מול  507ההצבעה בקלפי על התוכנית הרב שנתית וחלוקת כספי אפימילק עברה ברוב של  •
שנים של עריכת עלון אפיקים. נכנסה לתפקיד מאיה אשכנזי כחלק מפעילות תיעוד  75עפרה בורנצווייג סיימה  •

 ומידע. תודות לעפרה ובהצלחה למאיה.
 נערך טקס הנחת אבן הפינה לשכונת גן בית. •
 אורית דומוביץ'. -מיזם חברים ותושבים לעודד את המבודדים הרבים בקהילה. יוזמת הפרויקט •
 היה.-חדר הלחם בחדר האוכל נסגר, מכונת הלחם הועברה למוזיאון היֹה •
 פורקו סירי הבישול הגדולים במטבח. •
 שנים.  2איציק וולקוביץ', חשב הקיבוץ, סיים את עבודתו באפיקים לאחר  •
 התפרסמה רשימה על האדריכלות של שכונת דיזנגוף בבלוג "חלון אחורי". •
 

 2822מרץ 
 מתפרסם לוח זמנים ראשוני לחלוקת כספי אפימילק. •
 קארים של נותני שירות.-הגבלת מהירות קלאב •
 אורי סהר נבחר לניהול בריכת השחייה. •
 נפרדים מאתר האינטרנט קהילנט ועוברים לאתר חדש של חברת "מקומי". •
 מצביעים בקלפי על קליטת חברים חדשים: משפחות מאירי טל ויוסי, מידן ליהיא ואיתי, עתיר אורה ודור. •
 מבצע איסוף ציוד לפליטי מלחמת אוקראינה. •
 הפרבר מתחילים לעבוד על העגלה לעגלאידע. •
 נבחרת מירוץ העצמאות של צורי גלסמן מתחילה באימונים. •
 סביון לשעבר. בהדרכת אסיה לשם. -מתחילים בפרויקט ציור על מעבר המקלט שליד פעוטון אשכול  •
יוסי של חומוס נסגר, השטח בנדל"ן: חוזרים לעבוד על הכנת חללים להשכרה בסככת המסגרייה מזרחית לכלבו;  •

 .דירות מגורים, נעשה גם שיקום לאזור הפיקוס הבנגלי .-עבר הסבה ל
 סיור ליקוט בגן הממשיכים עם הילה ויזהר סהר. •
פורים: מבצע חלוקת עוגות לפנסיונרים וליחידים בהפקת נעמה מאור ובהתנדבות קהילתית נרחבת; הגרלת  •

 מספר שיא! -משפחות 32משלוחי מנות בהשתתפות 
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 מסיבת פורים שבוע אחרי התאריך במרפסת הפנימית של חדר האוכל.
 שנות פעילות וניהול 'ביתנו' ועמותת 'המייסדים'. בהצלחה לאסתי בהמשך דרכה 52אסתי עמית סיימה  •
 

 2822אפריל 
לאחר שנתיים של הפסקה בקיום ליל הסדר )קורונה( אפיקים מחדשת את המסורת וחוזרת לסדר הקיבוצי.   •

 . לראשונה מנצח על מקהלת פסח מוריס בבני.032 -מספר המשתתפים 
 ולעיתון ידיעות אחרונות. 77אייטם על ליל הסדר שלנו בהשתתפות עליה לוי ומאיה אשכנזי הגיע לחדשות כאן  •
 היה נפתח לביקור ולארוחת חלוצים.-בחג השני של פסח התקיים שוק אביבי בדשא הזיתים, ומוזיאון היֹה •
 בחול המועד פסח התקיים טורניר הקטרגל לזכרו של סיון כהן ז"ל. •
 יגאל פינסקי נכנס במקומו של ניר עתיר בניהול צוות צח"י באפיקים. תודה לניר ובהצלחה ליגאל! •
 קאר לקלנועית בחצר הקיבוץ.-התרחשה תאונה בין קלאב •
 הסתיימה באיזון תקציבי וללא חריגות. 2.7.. שנת 2.7.סיכום תכנית קהילתית  •
 התפרסם קול קורא ליזמות ומתן שירותי כביסה באפיקים. •
 אש"ח. 02החברים קיבלו שי לחג פסח את הדיווידנד השוויוני  •
 בגלריה ליאו רוט נפתחה תערוכת ציורים של מיכה שפירא ז"ל. •
 נועם ברקן יצאה במשלחת מד"א לאוקראינה, לקישינב, למטרת הקמת בית חולים שדה.  •
 .  afikim.org.ilאפיקים נפרדת מתיבת הדוא"ל •
 לקיומו של המפעל! 32-מפעל ההתעמלות לזכרו של איתמר גולני התקיים בבית בנדל. זו השנה ה •
 שריפה פרצה בדירת מגורים. האירוע טופל באופן מקצועי ומהיר ע"י כל הנוגעים בדבר. •
 בהובלת אורית דומוביץ'. -ח' צבעו וציירו על קיר מתקן האופניים בכניסה לבריכה-מרכזון ז' •
 שנים. בהצלחה לאירנה בהמשך דרכה! 72נפרדים מאירנה שעבדה אצלנו בכלבו מעל  •
 שנות פעילות. תודה לאבי קלוסקי ובהצלחה בדרכו החדשה. .7דפוס נסגר לאחר  .-קו •
 

 2822מאי 
 מ"מ. 500: סה"כ 2.7.-..2.סיכום עונת הגשמים חורף  •
 ..-אפיקים זכתה במקום ה -התקיים מרוץ העצמאות לזכר חללי עמק הירדן  •
יום השואה, יום הזיכרון ויום העצמאות במסגרת קהילתית, על טהרת  –מחדשים את טקסי המועדים והחגים  •

 הכוחות המקומיים, לאחר שנתיים של קורונה.
 ...2.תרומות נאספו לקרן יום העצמאות ₪  1,222. •
 נפתחה עונת הרחצה בבריכת השחייה. •
 קבוצות מקומיות. 0לסיום חג העצמאות התקיים טורניר כדורסל בהשתתפות  •
 דפיברילטורים והותקנו במרחב הציבורי. 2נרכשו  •
 שינוי במחירי החשמל. •
 ברזיות מי שתיה במגרש הכדורסל ובמיץ פטל. .הותקנו  •
 לילה של רוחות סוערות שגבה ענפים רבים שנשברו ברחבי הקיבוץ. •
 עבודות ושיח גלריה עם שי זהרהרי בגלריה ליאו רוט. •
 שנות עבודה במגזר המזון נפרדנו מעלא נסאר. תודה לעלא ובהצלחה בהמשך דרכו! 73לאחר  •
 עלון אפיקים עבר להדפסה במזכירות אפיקים. •
 

 יוני 
 וחצי שנים. גל אולמן נכנס כממלא מקום. 5יו"ר המגזר העסקי רונן קול מסיים את התפקיד לאחר קדנציה של  •
פתיחת תערוכת יוצרי העבר של אפיקים באמנות הפיסול בגלריה ליאו רוט. ביוזמת קבוצת בנתיב האמנות ונאמני  •

 גלריה ליאו רוט.
. רבים 9ציור על קירות המעבר למקלט  -מראה מקום" בהפקת אסיה לשם –הסתיים פרויקט "הטוצ'קה  •

 מהקהילה השתתפו בפרויקט וציירו את הציורים.
 טקס חג שבועות התקיים על דשא המסלול. •
 מתקיים טורניר הכדורמים המסורתי לזכרו של אברהם ניר בשבתון של חג שבועות. •
 קבוצת "לביאות העמק" סיימו את העונה כסגניות מחזיקות גביע המדינה ומקום שלישי בליגת העל לנשים. •
 התפרסם קול קורא למזכיר.ת משרד שיוך. •
 התקיים תיקון ליל שבועות בהנחיית נירה קלדניצקי וישי קופילבסקי. •
 מופע סיום שנת הלימודים של ביה"ס אפיקי ירדן. •
 שנים. 2-מערכת הגיל הרך נפרדה מנירה פולמן, היועצת החינוכית הוותיקה שליוותה את המערכת מעל ל •
 יחיאל חזק ז"ל. –. הנטמן הראשון 0גוש  –נפתחה החלקה החדשה בבית העלמין  •
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 יולי
 דחסנית האשפה הועברה ממתחם ה"רמפה" לכניסה המזרחית לאקונומיה. •
פונו המחסנים מצדו המזרחי של הכלבו ובוצעו תיקוני איטום ושיקום בטון לשימור המבנה. הכלבו ייצבע מחדש.  •

 הוסדר הניקוז מצפון למבנה ויוסדר מקום אחסון חדש לעגלות. יחודש גם אספלט באזור הכלבו.
 הסתיים שיפוץ ומעבר של מועדון הקרוספיט למבנה מכון הדבק )הדוריס לשעבר(.  •
 פרויקט דודי המים החמים הסתיים. נותקו כל מרכזיות המים החמים בקיבוץ. •
 הכנה לעמדות טעינה לרכב חשמלי בחניה ליד הדואר לטובת העמדת מתקן לטעינה מהירה. •
 הותקן מחסום במעבר מהכביש לשכונת הנוער ולכיוון הבריכה. •
 ...2.הסתיים איטום הגגות לשנת  •
 הוחזרה המדרכה המחברת בין האמפי לשכונות המזרחיות. •
בשכונת דיזנגוף שוקם הדשא לאחר החלפת צינור המים הישן, בעזרת התנדבות של שחקניות ושחקני הכדורמים  •

 של אריות העמק ולביאות העמק.
עם סיום התקנת דודי המים החמים וניתוק כל מרכזיות המים החמים, אבי סמרי מסיים את עבודתו בניהול משק  •

 שנה. תודה לאבי! 72-המים החמים במשך כ
 האסיפה מאשרת פנייה לרשות מקרקעי ישראל לקבלת חוזה חכירה למטרת תעסוקה. •
 על הקיר הצפוני של המכבסה נתלו עבודות קרמיקה של טרזה ברונטמן ז"ל. •
 פרצה שריפה גדולה בסמוך לתמרים ולשטחי בריכות הדגים לשעבר. •
 הוקם גלעד ב"זור" בבננות, לזכרו של אלי ברנר ז"ל. •
 ירח.-בנות ובנים סיימו את הלימודים בבית .7 •
 בנות ובנים סיימו את הלימודים בבית הספר היסודי באפיקים. .7 •
 שנה מלאו להיווסדו של בית הספר היסודי באפיקים. 22 •
 

 אוגוסט 
לאפיקים בארוחת ליל שבת בחדר האוכל, מסיבה בבריכה, מדרחוב מתנפחים ובית  92-מציינים את יום ההולדת ה •

 קפה במתחם מיץ פטל ועוד.
מצביעים בקלפי על קבלת חברות וחברים חדשים: מור בירקנפלד, כנרת לוכטר, שלי ודוד לחמי, מיכל פינסקי,  •

 ענת ויניב רבל, כרמל שפירא להב.
 שינוי במחירי החשמל. •
: יונתן פורת שופט בענף המתח, גוני רומנו השתתף באליפות ישראל בהתעמלות 7.-ייצוג לאפיקים במכביה ה •

 מכשירים שהיוו את הפתיחה לתחרויות הנוער והבוגרים במסגרת המכביה.
שנה לעליית "הספורטאיות" במשלחת לתחרויות המכביה הראשונה: שרה גפן ז"ל, דורקה תירוש ז"ל, סוניה  92 •

 פיסקין ז"ל, סוניה חופש ז"ל, ורה שומרוני ז"ל ולאה ורד ז"ל.
רן גולדברג יוצא לפנסיה ומסיים את עבודתו ארוכת השנים במערכת הבריאות. נכנסת לנעליו אורית רויטמן.  •

 תודה לרן ובהצלחה לאורית!
 

 ספטמבר 
 גל אולמן. –מצביעים על מועמד לתפקיד מנכ"ל המגזר העסקי  •
 התקבלו כלל היתרי הבניה לשכונת גן בית. •
לאחר שנים רבות בהן שימש יצחק צברי כגבאי וכאחראי על בית הכנסת, נכנס לתפקיד חגי אבקסיס. תודה ליצחק  •

 ובהצלחה לחגי.
 הספרייה השתדרגה והתחדשה בפינות ישיבה מזמינות. •
 באולם המופעים הוחלפו המדחסים של המזגנים ובוצע איטום לגג. •
 פורקו ונמכרו מרכזיות חימום המים. החפצים החיצוניים של מרכזיית דיזנגוף נשמרו למען ההיסטוריה. •
 כיתות א' באפיקי ירדן. .ילדי אפיקים עלו לכיתה א', נפתחו  0.פתיחת שנת הלימודים כסדרה.  •
 ח'.-ו', ז'-ד', ה'-ב', ג'-שנתוניים: א'-התארגנות חדשה בחמ"ש במבנים דו •
 מראה מקום". –אירוע חנוכת קיר "הטוצ'קה  •
 הגיוס השנתי לניקיון בית הכנסת לקראת חגי תשרי בהשתתפות מתנדבות ומתנדבים מהקהילה. •
 סיור לילי בצפת ובמירון עם המדריך ישי קופילבסקי. •
 סופית התפנה חדר קופת הבית במזכירות. החדר הוסב למשרד צוות חירום ישובי. •
מכינת "קמה", מכינה צבאית העוסקת במנהיגות לקראת שירות צבאי, נחתה באפיקים לחצי שנה. בנות המכינה  •

 שוהות במבצר.
 לאחר מכרז, נבחרה אולה ז'ק לניהול בית אשלים. •
 טקס ראש השנה המסורתי נחגג באמפי. •
 בכדורמים במוצאי חג שני. 02-מתקיים טורניר הבנים ה •
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 אוקטובר
 . רן שגיא נכנס לנהל את מגזר המזון.LACמגזר המזון סיים את ההתקשרות עם חברת  •
 מתפרסם קול קורא לקחת חלק בפסטיבל האור בחנוכה. •
צילום  -פתיחת התערוכה השנייה בסדרת תערוכת יוצרים מן העבר באפיקים בגלריה ליאו רוט. והפעם  •

 באפיקים. 
פרויקט לזכר הבנים ניר גלסמן,  -כיתה י"א מאפיקים יצאה לטיול ומפגש עם בני גילם ממעגן מיכאל וממירב •

 גדעון רז ואוריאל בוכריס שנספו באסון בבריכות הדגים באילת השחר.
 חג סוכות נחגג במספר אירועים ומתחמים ברחבי הקיבוץ. •
 טריאתלון אפיקים השני יצא לדרך ברוב משתתפים, בהפקת גני אסם, ספורט אפיקים. •
 שנה. תודה לרותי! 75רותי ענברי מסיימת לעבוד בארכיון אפיקים לאחר  •
נהריים. הכתובת "קב' השומר הצעיר מס.ס.ס.ר" חודשה במבצע  –מבצע חידוש הכתובת על קיר סכר דלהמיה  •

 על ידי ישי קופילבסקי וחן כץ.
שיתוף פעולה של משה אלפרט אפיקים הפקות עם התזמורת הסימפונית  -"וביום השישי" בבכורה עולמית •

 ירושלים.
 טסות להופיע בצ'כיה. TaTaZaZaלהקת  •
 מועצת הנהגת הורים חדשה בביה"ס אפיקי ירדן. ישי קופילבסקי נבחר ליו"ר. •
 הותקנו עמודי חשמל חדשים לטובת תאורה באזור בית הטבע ומתקני הכושר בדרך לבריכה. •
 בבית המלאכה של בית הספר נפתחו חוגי האומנות של המועצה האזורית. •
 

 נובמבר
 .3.-בחירות לכנסת ה •
 .2.5.האסיפה מאשרת תכנית עבודה ותקציב  •
 מוצגת הצעה לאסיפה: הפעלת המכבסה ע"י יזם חיצוני. •
 חברות וחברים לוועדת ביקורת: איה קורץ ברונטמן, צפי עלי, דפנה כהן, אופיר נתיב, דוד פורת. 3נבחרו  •
 בטקס פרסי המועצה האזורית עמק הירדן הוענקו פרסים לאיתן יבזורי ולאסתי עמית. •
 הפסקת חשמל יזומה וטיפול בקווי מתח גבוהים ובשנאים. •
 פרצה שריפה בחנות האופניים אימפריאל. •
 ו' בחופש הגדול.-עמודי טוטם מקרמיקה מעשה ידי מרכזון ד' 5הוצבו במתחם החמ"ש  •
 מתחדשות החפירות באתר הפרהיסטורי עבודיה. •
 שימי לב נפרדת מחנות "מיד ליד". •
 

 דצמבר
 עבר בקלפי. 2.5.תכנית עבודה ותקציב קהילה  •
 מצביעים בקלפי על המשך תפעול המכבסה: העברת המכבסה להפעלה ע"י יזם חיצוני. •
 היה ופסטיבל האור ברחבי אפיקים.-חג חנוכה נחגג בשלל אירועים: מופע באולם המופעים, ערב סיפורי היה •
 סלילה והסדרת חניית אפימילק וחניית הפרבר. •
 מפגש פתוח עם יובל רחמילביץ' מנכ"ל אפימילק. •
 מנהלת הגיל הרך, נועה חן, מסיימת את תפקידה. ממלאת מקום נכנסת עינב גלסמן. •
 מתחילים בסדרת מפגשי שיח עם פרופ' גור אלרואי: פרשיות בתולדות עם ישראל ומדינת ישראל. •
 אירוע מכירה לרגל סגירת הסטודיו "משי שי" של עדנה רוט. •
 משפחת פינצ'י מציגה תערוכת אומנות משפחתית בגלריה ליאו רוט. •
 בני ובנות י"ב יצאו למסע י"ב ארצי לקראת שירות משמעותי. •
 ילדים. 7.משפחות בהן  77התקבלו לקיבוצנו  ..2.בשנת  •
 תינוקות לחברים ותושבים. 77נולדו  ..2.בשנת  •
 חברות וחברי אפיקים. 77הלכו לעולמם  ..2.בשנת  •
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 4791-ד“ו בשבט מהארכיון. תשל“כרזת ט

 לכבוד ט"ו בשבט: נטיעת העץ הראשון על אדמת אפיקים
 :7959...0.מתאריך  3..כך נכתב בעלון קיבוץ אפיקים השומר הצעיר מס'  -"תאריך שלא נשכח"

שנים מאז נטענו את העץ הראשון. אין הקיבוץ נוהג לציין את היום הזה. לרבים מאיתנו  1לפברואר מלאו  2.-ב
 1הנמצאים כעת במשק לא ידוע כלל תאריך זה. וכי מי פתאום יתחיל להיזכר בימים אלו על מעשים שהיו לפני 

 יום, דאגות של פיתוח המשק וענפיו. -שנים? כולנו שקועים בדאגות יום
 אלו אשר השתתפו בנטיעת העץ הראשון, בטוח אני כי יום זה נחרת בלבם. יום בו הגיעו המים ל"נקודה".

, שנה ראשונה, 3.לחברים אשר לא השתתפו ביום הנטיעה, הננו להביא קטע מאחד הגיליונות של 'אפיקים' מס' 
 שנכתבה ע"י אריה בהיר לזכר יום זה:

"...נחפרו הבורות, השתילים שנקנו ביהודה לא היו כל כך משובחים )בשנת הבהלה ובולמוס הנטיעה קשה היה 
התחילה הנטיעה,  –יום חמישי  – ..2.-לפברואר נסעו כמה חברים להוציא את השתילים. ב 3.-להשיג שתילים(. ב

יד הירדן -השתילים הגיעו, הבורות חפורים והנה השתיל הראשון בבור. סודרה הגומה, הונע המוטור רחוק רחוק על
וכולם מחכים. המים מתמהמהים לבוא. חבר אחד הולך לסוף התעלה מתוך חרדה. היגיעו המים להרוות את צמאון 

השתיל? והמים מתנהלים לאטם. האדמה סדוקה ובולעת את כל המים הבאים. מתמלאים הסדקים והמים אינם 
זורמים הלאה. פתע מתגלה בור או סדק חדש והזרם נעלם לתוכו. בטוריות ובידיים סותמים החברים את הפרצות 

סוף התגברו על צחיחות אלפי שנים ונכנסו לגומה הראשונה. לשמחת החברים -ו"עוזרים" למים להתקדם. והנה סוף
הברית עם הקרקע. המים ועבודת האדם הנם הערובה הנאמנה  -אין סוף, את כולם מחיה הרגשת הרגע הגדול 

 ביותר לשיבת הבנים לגבולם.

ולמחרת, עם סיום הנטיעה, ביום השישי, התחילו נוהרים אנשי המשקים למקום הנטיעה. היתה זאת מסיבה 
ג'וני וחוות כנרת, אשר עברו -נהדרת של אנשי הקבוצות בעמק הירדן, אלו שהתחילו את הצעדים הראשונים באום

מספר למאות; והנה עוד ישוב חדש מתחיל להווצר ורומז לחדשים -שנים והגיעו ממתי 3.את כל גלגולי התקופה של 
שיבואו בעקבותיו. ברגעים כאלה נשכחות כל המסגרות המפרידות, ונראה אך הדבר הגדול המאחד חיי שיתוף 

 ויצירת קומונה שתקיף את רוב מניינו של הדור הצעיר והרגשת ראשונות זו לוותה את המסיבה ההיא."
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 זאת דעתי: יו"ר לאסיפת קיבוץ אפיקים
 כבר למעלה משנה )שנה וחודשיים( שאין לקיבוץ אפיקים יו"ר קבוע ונבחר לאסיפה.

לפני שנה הוחלט על ידי יו"ר הוועד לסיים את תפקיד יו"ר האסיפה המכהן )תמי הלחמי(   לאחר שלוש שנות 
 קדנציה. ובנוסף נאמר  שגם לא תוכל לשמש כממלאת מקום עד לבחירת יו"ר אסיפה חדש.

ומאז ועד היום יו"ר ועד ההנהלה משמש כיו"ר האסיפה בנוסף לתפקידו כיו"ר הוועד. הדבר לא תקין, לא נכון ולא 
לפי התקנון. צריך לקיים את הפרדת הרשויות על פי הנהלים והתקנון. יש יו"ר לאסיפה, יו"ר לוועד ההנהלה ויו"ר 

 לוועד נכסי. וגם לדעתי זה לא מוסרי, ובוודאי שיש ניגוד אינטרסים.

אני מבקשת מכם לנהוג על פי התקנות והתקנון ולהביא לבחירת יו"ר אסיפה בהקדם. כי  –ולכן חברי ועד ההנהלה 
 אחרת אתם מועלים בתפקידכם, כאשר אתם לא ממלאים אחר הנחיות התקנון.

הוק לצורך הוצאת מכרז חוקי, ובחירת מועמד ליו"ר האסיפה. צוות של שני חברי קיבוץ שמבינים -תמנו צוות אד
עניין, רצוי לצרף מנהלת משאבי אנוש לשעבר )נעמה או אריאלה למשל(, שיגישו את הצעתם ליו"ר אסיפה בפני באי 

 האסיפה, בהקדם האפשרי.

 ככה המצב לא יכול להימשך. זה הזמן, ויפה שעה אחת קודם.
 מקווה שבאסיפה הבאה כבר יוצגו בפנינו מועמד / מועמדים לכהן כיו"ר אסיפה שייבחר באסיפה ובקלפי.

 חברי ועד ההנהלה, ותודה לכם. -שימו לב 

 תמי הלחמי

 תגובה: תקין ולפי התקנון )עניין המוסר לא ברור(
לפני כשנה בערך, אולי קצת יותר, סיימה תמי את תפקידה כיו"ר האסיפה וכל זאת למה? מכיוון שעל פי התקנון, 

בעל תפקיד לא יכול להמשיך בתפקידו מעבר לקדנציה אליה נבחר ובתוספת של שלושה חודשים לכל היותר עד 
 לבחירה מחודשת )כהונתה של תמי חרגה בחצי שנה(.

לאורך השנים היה נהוג בקיבוץ לבחור יו"ר קבוע לאסיפה. לאחר סיום תפקידה של תמי פניתי מספר פעמים 
באמצעי התקשורת ובאסיפות וביקשתי מתנדב או מתנדבת לניהול האסיפה. לצערי לא היו כאלו ולכן הסמיך ועד 

 ההנהלה אותי או כל חבר ועד אחר לנהל את האסיפות. 

מקריאה קצרה בתקנון הקיבוץ ניתן להבין כי לא קיימת החלטה המציינת כיצד נבחר יו"ר לאסיפה והאם מחויב 
 כזה, ולכן האמירה על חוסר תקינות ופגיעה בתקנון משוללת כל יסוד.

אז מה עושים? התשובה די פשוטה, פונים לתקנות האגודות השיתופיות ושם ניתן ללמוד כי יו"ר לאסיפה אפשר 
 לבחור לפני כל אסיפה ועל פי המצוטט מטה )מתוך תקנון האגודות השיתופיות(:

 "סדרי הדיון באסיפה כללית

יושב ראש הוועד או אחד מחברי הוועד יפתח את האסיפה הכללית; לא עשו כן, רשאי חבר האגודה שהסמיכה   .א.0
 אותו לכך האסיפה הכללית או הוועד לפתוח אותה".

 ומה קורה אצלנו באסיפות? בדיוק כמו שכתוב, לא בערך, בדיוק.

 בהזדמנות זו אני חוזר ומזמין חברים המעוניינים בתפקיד, ליצור קשר איתי.

 בברכה
 אמיר רומנו
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 זאת דעתי
 חברות וחברי אפיקים שלום רב, 

התקופה הקרובה מזמנת לנו שלל אתגרים. חשוב לי לשתף אתכם בעמדתי, שלפחות בחלקה נובעת מהשנים בהם 
 כיהנתי בתפקידים בקיבוץ ובסביבה.

  -השיוך והחתימות
יום למחרת החתימה על החוזים, לכל חבר תהיה דירה, לחלק מאתנו יהיו זכויות יתר ולחלק מסוים יהיה חוב 

 לתשלום. חשוב לציין שהחוב באפיקים איננו קופה סגורה ולא יוצר חובות בין חברים, לכן אין מחלוקות.
אין לי צל של ספק שניתן לכתוב את החוזה החדש כך שיתאים יותר לתמורות שעבר קיבוצנו מאז ההחלטות על 

 הכללים המשלימים.
עם זאת, ראוי לציין שהוא עשוי לעבור מספר שינויים בהסכמת החברים ובלבד שלא יגרור עלויות לא סבירות על 

 חשבון הקיבוץ.
אני ממליץ לחברינו להתקדם ולחתום ובעיקר כדי לאפשר לכולנו להתקדם לשלב חכירת המשנה)האגודה מול 

 המנהל ואנחנו מול האגודה(. 

 -בית ספר אפיקי ירדן
ביה"ס, שהיה לנו עורק גם לב הישוב, ייאלץ לעבור למקום בו ניתן יהיה לגדול בכפוף לגידול האוכלוסייה ודרישת 

תלמידים במרכז אשכול חינוכי אזורי. המועצה ביצעה כבר צעדים ראשונים ביניהם  022-האזור. בית ספר בו מעל ל
גם תכנון אזור המוסד החינוכי בקעת כנרות. אם נהיה נחמדים אולי יסכימו לשנות את השם ל"אפיק הירדן"... 

 המליאה של המועצה החליטה על מהלכי התכנון והמיקום,  גם הקציבה לכך כספים.
 ומה יהיה במקום בית ספר?

 יש עדיין זמן, אך אין ספק שמרכז חינוך מתקני ספורט ריאה ירוקה לצד שכונה צעירה קיבוצית זה הכיוון.

 -בריכת אפיקים
 גם כאן מזדמן דיון באספת החברים, ראוי לציין כי הפוטנציאל גדול והמקום חייב טיפול המבוסס על תכנון.  

בריכה קהילתית גדולה הפתוחה לקהל כאשר חלק מהזמנים יוקצו לספורט המים. הבריכה חייבת שירותים חדשים 
ובריכת פעוטות. ההוצאה גדולה, כך שרק הפעלת הבריכה במתכונת משולבת תוכל תוך פרק זמן להצדיק את 

 ההוצאות הנדרשות..) לעצמנו אנו חייבים לשמור על אופי של בריכה קהילתית פרטית(.

   -ענף התמרים
חבר, החליטה להעביר לוועד בקשה לדון  ולהביא להצבעה את  7.2-בה נכחו כ 5....3אספת החברים שהתקיימה ב

"לאפשר  -נושא המשך הפעלת הענף, הצעת החברים יכולה להשתלב בהצעת הוועד או לבוא בנפרד. הצעת החברים
ידי יהודה אברהם שנה נוספת ודחיית ההחלטה בשנה". לאחר שנה לקבל החלטה בכפוף -הפעלה של הענף על

 לתוצאות השנה החולפת.

 דיווח מצב הפיננסי של אפיקים
חייב להתבצע עוד בתקופת המנהיגות הנוכחית. החברים שהם הבעלים חייבים להבין מה הצפי לחלוקת כספים 

תשלום על זכויות הוותק לחברים. ומה נשאר לעסקים, לקהילה  -אליהם ממכירת השליטה באפימילק,  להלן
 ובקרנות.)טבלת אקסל ברורה(. 

 )מעצמאות לחברות(-שכונת התמרים
כל משפחות שכונת התמרים במעמד עצמאות כלכלית העבירו בקשה נהדרת לקליטה לחברות מלאה. מובן שהפניה 

לא עוסקת בחלוקת כספי המכירה כי זאת מאחורינו, מתנה גדולה לקהילה שכולנו נהיה חברים מלאים במעמד 
אחד. הזדמנות נהדרת לאפיקים. )יש לא מעט עבודה וניירת אבל זה יכול להיות אירוע נהדר לקראת חגיגות 

 המאה(. 
 הוא עיסוק מאתגר. האם הזמן פועל לטובתנו? 5.אין ספק שאביב 

 אין ספק שהוא לא משאיר לנו ולמנהיגות זמן מנוחה.
 בהצלחה, יניב אסם
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 זאת דעתי: נאום בהפגנה בתמח
 שלום לכולכם נשים וגברים שבאתם להפגנה חשובה זו.

 ברצוני למקד את תשומת הלב של כולנו ולהוציא ביחד קריאה חזקה לשתי נשים יקרות:
 -אסתר חיות נשיאת בית המשפט העליון

 גדלת במעברה להורים שורדי שואה והגעת אל מוסד חשוב זה,
 נתקלת  בעבר ותתקלי בעתיד בחברי כנסת ושרים אשר יתקיפו אותך

 על רקע הדיונים ברפורמה במערכת המשפט,
 את בעלת היכולת הטובה ביותר לצלוח את האתגרים הללו,

 את האדם הנכון במקום הנכון.
 

 מדבריו של זוהר ראובני ידידי:
 -"גלי בהרב מיארה, היועצת המשפטית לממשלה

 כולנו גדלנו עם הסיפור על הילד ההולנדי שסתם עם אצבעו את הנזילה בסכר ובכך הציל אלפי אנשים.
אישה אחת אמיצה מול אלפי קרנפים, חנפנים ופלפלנים משפטיים שמחפשים דרך להרוס את מה שנבנה בארץ 

 שנים רבות על ידי מיליוני ישראלים והיא לבד שם על הסכר! 
 האיומים על גלי בהרב מיארה הם תמרור אזהרה לכולנו, 

 יש בי חרדה אמיתית לאשה האמיצה הזאת ממבקשי נפשה
 ואני מקווה שהדואגים לשלומה עושים עבודתם נאמנה

 גלי, את  הסדק שממנו יפציע האור."
 

 שתי נשים חזקות ואמיצות אשר נמצאות בחוד החנית של כולנו.
 מפה, בשם כולנו, אני מוציאה קריאת הערכה וכבוד לשתיכן.

 שבוע טוב, לכולנו ובמיוחד לגלי בהרב מיארה ואסתר חיות האמיצות. 
 

 בתיה רוקמן 

 מוזמנים לבקר בתערוכת "חתכי נעורים".

 ההדפסים המוקדמים של ליאו רוט מגרמניה.

 יקיר שגב. -אוצר 

 בגלריה ל. רוט בקיבוץ אפיקים.

 41.11-40.11פתוח כל שבת בין 

 (42.0.80)עד לתאריך 

 1019001280לפרטים: 
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 ”טנק המגילה"
מיהי אותה חבורת הקשישים או החטיארים הזו, 

שהתאגדה לה ו"גנבה או השאילה" טנק מאתר 
סקי? באיזה זכות עשו זאת? הם, -זיכרון תל א

  החטיארים מבזים אתר הנצחה!

  אז מיהי באמת?

חבורת ה"חטיארים" הזו הנה חבורת אזרחים 
אוהבי המולדת היא ארץ ישראל, חבורת אזרחים 
אשר נלחמו עם ובכל ליבם על אותה פיסת מולדת 

של מדינת ישראל   ! כן , שוב מלחמת העצמאות לזכות קיומהועצמאותה של מדינת ישראלועל חירותה 
נכון, הם לא היו היחידים ומזל שכך, אותם "חטיארים" אשר איבדו רבים  יהודית דמוקרטית!כמדינה 

אזרחי, נקראו לדגל על ידי אותה  2מחבריהם לאורך הדרך מהמלחמה ומבצעים שונים, נקראו שוב על ידי צו 
אחוות החברים, החברות והמחויבות האישית והקבוצתית, למען המולדת, ארץ ישראל ולמענם עצמם 

התאחדו שוב ביחד, מכל קצוות הארץ, מכל המגוון הרחב והשונה של אזרחי   משפחותיהם וילדיהם ,
המדינה, מכל המגוון הפוליטי הרחב הקיים בחברה התאספו והתאחדו שוב שילבו לבבות וידיים בשנית על 

על בסיס  מגילת העצמאות! העם והמולדת קמו ונבנו על בסיס  –מנת לומר באופן הנחרץ והברור ביותר 
, כל העם! על כל גווניו ודעותיו ואמונותיו, אשר התלכד כגוף מגן אחד צבא העםהאמונה ומגילה זו גם נוצר 

 מגילת העצמאות ובטחון המדינה לאורך כל שנות קיומה!   להגנה על מדינת ישראל ועל קיומה של
  אנו כאן ואנו נגן על מגילת העצמאות שהיא אופייה ודגלה של מדינת ישראל היהודית דמוקרטית

  לשאלה מי הסמיך אותנו לדבר בשם כולם?

לא הסמיך אותנו לדבר בשם כולם! אנו גם לא מדברים בשם כולם! אנו כן מדברים בשם עצמנו  אף אחד
המילה 'אנו', אותה רואים  -ובשם אותם שהצטרפו אלינו , נמצאים איתנו ובדעתנו. על פי השפה העברית 

כצורה משנית של המילה אנחנו. היות והקבוצה נוצרה גדלה והולכת וצוברת משתתפים רבים לדעתי המילה 
  כמילת קיצור וככינוי תישאר במחוזותינו!אנו מתאימה לנו כקבוצה בעלת אותו החזון והמטרה. לכן  אנו 

  ולכמה הבהרות להצהרות ולכתבות שיצאו בחדשות , באינטרנט ועיתונות....  

  –"שנגנב" "הושאל" "נלקח" נתחיל בטנק 

סקי, כאחד המופיע באופן קבוע על -א-בדרום רמת הגולן ותל ותל 7915-כאחד מאותם לוחמים שלחמו אז ב
התל ומספר את מורשת הלחימה שהייתה במלחמת יום הכיפורים סביב ועל התל עצמו, אני אגנוב 

מהאתר? חברים כנסו בבקשה לרגיעה ותנמיכו את האש! הטנק עצמו נמצא על הרמפה מעט צפונית   טנק
הרחוקה יותר מהתל ובעצם אינו מהווה כל חלק מהאנדרטה עצמה. מהסביבה כן! אך ברמת הגולן כיום 

רבות הן גרוטאות הטנקים הישנים שכבר הוצאו משירות ונשלחו כגרוטאות גם למשטחי אימונים וגם 
! הטנק עצמו לא הושחת ולא נפגע כן מעט נוקה מבוץ.  15 –כהצדעה ללחימה הרואית שאיתם נלחמנו אז ב 

  דואג לכך שיוחזר לאותה הרמפה בסיום תפקידו.  בהיותי בצוות שלקח את הטנק הרי ברור וידוע שאני גם

מצטער בשביל כל המלעיזים והמלעיזות שהלעיזו והלהיטו את הרשת בטענה שגנבנו לקחנו, פגענו 
סקי עצמו.... באם הייתם מבקרים על התל, -כאשר חלקם/ן הגדול אפילו לא היה ולא ביקר בתל א  באתר,

שאני, ניר עתיר,  שאין מצב!שומעים את המורשת ולא רק ממני גם מלוחמים אחרים הייתם יודעים 
שנלחמתי שם, שם גם נפל חברי ומפקדי יואב יקיר ז"ל, שם נפצעו גם כל אנשי צוותי והטען קשר נפל בשבי 

/ חט' .2היכן שישבתי עם אחים לוחמים גם מפלוגת "דומם" / גד'   ביוצאו מהבונקר להציל את היושבים בו.
בפיקודו של מנחם אנצבכר, הייתם יודעים טוב מאוד שאין סיכוי אחד במיליון שאני אבזה  32וגם מגדוד  1

את התל והלוחמים אלו הפצועים והחיים ואלו שנפלו בקרב ושאינם אותנו. אני אפגע ואבזה את זכר אחינו 
חברינו שנפלו? אפגע במשפחות החללים? להיפך! רק כבוד לחברינו שנפלו לצידנו בלחימה על המולדת, כבוד 

לחברינו שנפלו למען מדינה יהודית דמוקרטית על פי מגילת העצמאות! לתחושתי שלי, הם שבים ולוחמים 
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איתנו ולצידנו שוב על צביונה של מדינת ישראל, שהיא מדינה יהודית דמוקרטית המהווה בית לכול העם 
בכלל יש זכות לקחת את הטנק שבו נלחמנו והגנו על המולדת! שיהווה סמל עם  15 -היהודי. לי בפרט ולכולנו מ

  מגילת העצמאות ומדינת ישראל.עוצמה , סמל לנחישות דעתנו והנכונות שלנו להגן ולשמור על 

ואין אחד מכל אותם מלעיזים היכול לבוא ולומר לי לחוש ולנהוג אחרת! במיוחד אלה מהם שלא היו באותה 
מלחמה או במלחמה/ מבצע אחר. במיוחד אלו אשר לא שמעו מעולם שריקת כדור וסלסול של רסיס סביבם. 

  במיוחד לא אלה שמעולם לא נפל חבר יקר לידם.

  זו דעתי ואלו הם דברי

  היו ברוכים חברי אזרחי המדינה היהודית דמוקרטית היא מדינת ישראל.
  ניר עתיר

 

 משהו קטן וטוב
-‘חקלאית לכיתות ט-שמקיימת תוכנית חינוכית‘ רגבים כנרת’בשטח המוסד החינוכי בבית זרע שוהה פנימיית 

ב. התוכנית בנויה מעבודה חקלאית, לימודי תורה ולימודים לבגרות מתוך אמון בכוחותיו של הנוער ומתוך רצון “י
 להשתלב במשימה הלאומית של עבודת האדמה. הנערים מגיעים מכל הארץ, מהמגזר הדתי לאומי.

לפני כמה זמן יצר קשר אחד ממדריכי המכינה בשם ראם עם סילבי פרידמן בפניה שהם מעוניינים לטפל בגינות של 
אנשים מבוגרים מאפיקים והאם היא מעוניינת בפרויקט הזה עבור הקהילה המבוגרת? סילבי נענתה בחיוב, 

חיפשה עם מי הכי מתאים להתחיל את הפרויקט והיא מצאה בחדר האוכל את השולחן המכובד של עליה לוי, 
 לה לזר וחביבה פינסקי שנענו בשמחה להצעה.‘חנה

שהגיעו מלאים בנתינה ‘, בני נוער נפלאים מכיתה ט 2ביום ראשון בצהריים נחת מיניבוס וממנו יצאו ראם, ואיתו 
 וברצון טוב. הם התפזרו בגינות של שלושתן, ניקו ועבדו במקצועיות וברוח טובה.

התפעלו מהגינות המטופחות וזוהי התחלה של קשר בין נערי הפנימיה לבין האוכלוסייה המבוגרת ‘ רגבים’בני 
 באפיקים, במטרה שבכל פעם הם יגיעו ויטפלו בגינות נוספות, עם נתינה ואהבה.
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 לבתיה ומשה רוקמן מזל טוב 

 יימי‘להולדת הנכדה ג

 בת לתום וסהר בניו זילנד

 ‘.נינה לשושנה לזרוביץ

 ברכות לכל המשפחה!

 
 נעם להב שפירא השתחררה משירות קבע.

 ראי הצלחה בדרכך החדשה, רק טוב באזרחות!
 

 באהבה, קשר חם
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 שירות חדש בעמק בדיקות מעבדה עד הבית
רזיה אחות מדגניה א' דרך חברת סיעוד מבצעת בדיקות מעבדה 

 בלבד.₪  2.בעלות של 
מתאים למי שלא מתחשק לו לצאת מהבית, למי שלא רוצה 

לחכות בתור, לקשישים, לצעירים שממהרים וכמובן לילדים 
 שרוצים יחס חם ואישי וסביבה תומכת בבית.

יש לטלפן למספר במודעה ולשלם ואז מקבלים זימון מהיר מידי 
 לרזיה, מחייב הפניית רופא לבדיקות.

ניתן גם לבצע בדיקות כמו א.ק.ג או טיפולים כמו הוצאת 
 בתשלום מותאם לטיפול -תפרים החלפת תחבושת חוקן ועוד 

אם לא הצלחתם ליצור קשר עם המוקד תתקשרו ישירות לרזיה 
 230-1313952 -והיא תנחה אתכם 

 מומלץ!
 בריאות והצלחה

 עירית
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  22עלו הכלים על בית  32/2/2821ביום ראשון 
 ולא נותר ממנו זכר

המבנה נבנה כבית חולים לילדים. בארכיון לא נמצא תאריך בניית 
. לפי הזיכרונות שכתבו 02-הבית, כנראה שבתחילת שנות ה

בפייסבוק חברי ובני אפיקים, מי שטיפלו בילדים החולים 
ל. ועוד כתבו שבהמשך “ל וסוניה חופש ז“היו גולדה כרמי ז

שימש ככיתת לימוד, חדר לאחסון ספרים של לסיה גלילי 
ל, חדר מוזיקה עם פסנתר ותופים ועוד כלי נגינה, חדר “ז

עובדת סוציאלית ומשרד ייעוץ, חדר עבודה וגלריה של 
אלרואי, הכריכייה של עדינה כרמי, יענקלה -שרקה פרס

ל נהג לאחסן מתחת לגג המערבי את לולי “שטיימן ז
 התינוקות מברזל. כמו מקומות רבים באפיקים שנמחו 

 נותרו הזיכרונות. -מעל פני האדמה


